
 

  
 
 
Udvalget for Forretningsordenen 
Folketinget 
 
 
 
 
 
Statsministerens besvarelse af spørgsmål nr. 2 vedrørende forslag til folke-
tingsbeslutning om Hans Kongelige Højhed Prins Joachims modtagelse af 
årpenge uden for riget (B 111). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikke-
medlem af udvalget Søren Søndergaard (EL). 

 
Spørgsmål nr. 2: 
 
”Hvilke muligheder finder statsministeren for at indføre en ordning, hvor Prins Joachim 
modtager sædvanlig løn for sit kommende arbejde som forsvarsindustriattaché, men 
hvor denne løn modregnes i hans årpenge, og hvilke initiativer er i givet fald nødvendige 
for at gennemføre en sådan ordning?” 
 
 
Svar: 
 
Det fremgår af § 2 i lov nr. 1119 af 20. december 1995 om årpenge for Hans Kongelige 
Højhed Prins Joachim, at så længe Hans Kongelige Højhed oppebærer årpenge, kan han 
ikke modtage vederlag for statstjeneste. 
 
Det vil således kræve en lovændring at indføre den foreslåede ordning med modregning 
af løn i Hans Kongelige Højhed Prins Joachims årpenge.  
 
Det er regeringens holdning, at Hans Kongelige Højhed Prins Joachim fortsat skal mod-
tage årpenge, idet Hans Kongelige Højhed Prins Joachim fortsat vil varetage visse op-
gaver for kongehuset, i det omfang arbejdet som forsvarsindustriattaché tillader det.  
  
Derfor er der også grund til at sikre, at de økonomiske rammer for Hans Kongelige 
Højhed Prins Joachims fortsatte virke som medlem af Kongehuset opretholdes.  
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Med venlig hilsen 
 
 
 

Mette Frederiksen 


